

**ANALISIS KASALAHAN NGAGUNAKEUN ÉJAHAN DINA
TÉKS ÉKSPOSISI DINA KORAN INILAH KORAN EDISI JULI
2021 SARTA MANGPAATNA PIKEUN BAHAN PANGAJARAN
MURID KELAS VIII SMP**

RINGKESAN

Dina pangajaran basa Indonésia, téks éksposisi miboga tujuan pikeun méré wawasan jeung pangaweruh ka nu maca ngeunaan masalah-masalah anu lumangsung di lingkungan sabudeureun. Téks éksposisi bisa kapanggih dina média massa saperti koran. Tapi, informasi dina téks éksposisi dina koran bisa jadi teu ditarima ku nu maca lamun aturan nulis dina téks éksposisi teu bener. Salah sahiji aturan dasar nulis anu kudu dipikanyaho nyaéta ngagunakeun aturan éjahan basa Indonésia. Sanajan kitu, dina kanyataanana pamakéan aturan éjahan basa Indonésia masih kénéh loba underestimate sabab dianggap basajan tur teu penting, sahingga mindeng poho. Kasalahan basa ieu kaasup panyimpangan tina aturan dina ngagunakeun basa. Masalah séjénna nyaéta réa para pendidik anu kurang kréatif dina méré bahan ajar anu éféktif jeung narik minat siswa. Ku kituna, ieu panalungtikan miboga tujuan pikeun nganalisis kasalahan ngagunakeun éjahan dina téks éksposisi dina koran Inilah Koran édisi Juli 2021, nya éta: (1) kasalahan éjahan dina ngagunakeun aksara; (2) kasalahan éjahan dina nulis kecap; (3) kasalahan éjahan dina ngagunakeun tanda baca; (4) kasalahan éjahan dina nulis unsur serepan; (5) digunakeunana salaku bahan ajar siswa kelas VIII SMP. Ieu panalungtikan ngagunakeun métode kualitatif tipe déskriptif dina tabél, sumber data sékundér mangrupa koran Ini Koran édisi Juli 2021. Panulis nganalisis saloba 20 téks éksposisi dina koran Ini Koran édisi Juli 2021. analisis dibere dina bentuk tabel. Tina ieu panalungtikan kapanggih hasil, nya éta (1) kasalahan éjahan dina ngagunakeun aksara saloba 82 pamanggih; (2) kasalahan éjahan dina nulis kecap saloba 236 temuan; (3) kasalahan éjahan dina ngagunakeun tanda baca saloba 9 temuan; (4) kasalahan éjahan dina nulis unsur serepan saloba 53 temuan; (5) hasil panalungtikan mangrupa modul bahan ajar anu tos divalidasi sarta tiasa dijadikeun bahan ajar pangajaran basa Sunda pikeun peserta didik kelas VIII SMP.

Kecap Konci: analisis kasalahan basa, éjahan basa Indonésia, téks éksposisi